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Or-VII.0002.9.2015     

P R O T O K Ó Ł   Nr  XII/2015 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 29 grudnia 2015 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 09.10 

Godzina zakończenia : 12.15 

 

Miejsce obrad : aula Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 
1. Jacek Dąbrowski    

2. Tomasz Kraśnicki    

3. Grzegorz Wacław Gereluk     

4. Izabela Jeniec-Kardasz    

5. Jacek Jasiński       

6. Marian Kosakowski         

7. Jacek Karol Jaroszewicz        

8. Barbara Walesiuk 

9. Beata Marlena Jeżerys       

10. Wioletta Kowieska 

11. Piotr Paweł Dojlida   

12. Piotr Siemieniuk  

13. Ireneusz Jabłoński 

14. Piotr Waczyński  

 

Nieobecny (usprawiedliwienie w załączeniu) – Andrzej Kościuczyk 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Robert Wardziński – Burmistrz Choroszczy 

2. Grzegorz Gabrian – Zastępca Burmistrza 

3. Maria Borodziuk – Skarbnik Gminy 

4. Mirosław Zalewski – Sekretarz Gminy 

5. Maciej Łapuć – Radca Prawny 

6. Marek Żmujdzin – radny Powiatu 

7. Jan Perkowski – radny Powiatu  

8. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

9. Mieszkańcy miasta i gminy  

 

 

 

Porządek obrad  XII Sesji : 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu gospodarki 

niskoemisyjnej. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2015 rok. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydatków, które nie wygasają w 2015 roku. 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budżetu gminy na 2016 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia WPF wraz z prognozą kwoty 

długu i spłat zobowiązań. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podatków od 

środków transportowych. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy, informacji i 

deklaracji podatkowych 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej. 
11. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

12. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

13. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

14. Interpelacje i wnioski radnych. 

15. Zapytania i wolne wnioski. 

16. Zakończenie obrad Sesji.  
 

      

 

Ad. 1 -  

 

 Obrady XII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzyła Przewodnicząca Rady  

p. Beata Jeżerys. Stwierdziła, że w Sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecni: Andrzej Kościuczyk i Izabela Jeniec - Kardasz 

 

 

 Ad. 2 - 

  

 Następnie Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad, który został  

doręczony radnym na 7 dni przed Sesją razem z materiałami. Zapytała, czy ktoś chce wnieść 

poprawkę do porządku obrad. 

 

 

Porządek obrad XII Sesji został przyjęty przez Radę jednogłośnie - 13 głosami za. 

 

 

Ad. 3 – 

 

Główne założenia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla miasta Białegostoku i gmin 

Choroszcz, Czarna Białostocka, Dobrzyniewo Duże, Juchnowiec Kościelny, Łapy, Supraśl, 

Wasilków, Zabłudów do roku 2020” dla terenu Gminy Choroszcz przedstawił przedstawiciel 

Fundacji na Rzecz Efektywnego Wykorzystania Energii z siedzibą w Krakowie p. Marek 

Kołodziejczyk. Przedmiotowy Plan ma na celu poprawę efektywności energetycznej i 

redukcję zużycia energii, zwiększenie udziału wykorzystania OZE oraz poprawę jakości 

powietrza w regionie i daje większe szanse na uzyskanie dofinansowania na działania 

proekologiczne w przyszłej perspektywie finansowej UE 2014-2020. Plan ma też na celu 

zaprezentowanie pod względem ekonomicznym oraz ekologicznym przedsięwzięć, których 

realizacja nastąpi w nowej perspektywie finansowej UE na lata 2014 – 2020. 
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Miasto Białystok oraz gminy Choroszcz, Czarna Białostocka, Dobrzyniewo Duże, 

Juchnowiec Kościelny, Łapy, Supraśl, Wasilków i Zabłudów tworzące Białostocki Obszar 

Funkcjonalny (BOF)1 również aktywnie włączają się w działania związane z ograniczeniem 

emisji gazów cieplarnianych, zwiększeniem udziału odnawialnych źródeł energii, 

zmniejszeniem zapotrzebowania na energię finalną oraz z ograniczeniem niskiej emisji.  

 

W dyskusji udział wzięli. 

Radny Tomasz Kraśnicki zapytał: dlaczego jest założone tak duże ograniczenie emisji dla 

gminy Choroszcz w stosunku do Białegostoku, czy my mamy inne możliwości? W jaki 

sposób można osiągnąć cel zmniejszenia emisji przy ogrzewaniu domów? 

 

Marek Kołodziejczyk wyjaśnił, że cel zmniejszenia emisji przy ogrzewaniu domów można 

osiągnąć stosując, zamiast wysokoemisyjnego węgla, drewno, olej opałowy czy gaz propoan. 

Ograniczenie emisji dla gminy Choroszcz jest wysokie, ok. 60%, ponieważ jest ujęty w Planie 

duży zakres inwestycji na jej terenie, to maksymalny próg co potencjalnie gmina Choroszcz 

może zrobić. Dodał, że jest to ważne przy pozyskiwaniu środków unijnych. 

 

Radna Wioletta Kowieska poprosiła o wyjaśnienie pojęcia: centrum energii odnawialnej. 

Natomiast odnośnie fermy wiatraków zwróciła uwagę, że w otrzymanym materiale jest zapis 

o jej lokalizacji w Złotorii, w tej chwili mówi się o Choroszczy; jakie są negatywne skutki 

stawiania wiatraków?  

 

Marek Kołodziejczyk wyjaśnił, że zapis o powstaniu fermy wiatraków wskazuje potencjał, 

możliwości, ale może się zdarzyć, że nic nie zostanie zbudowane lub też w mniejszym 

zakresie. Wskazał, że przy inwestycjach wiatrakowych ważne są lokalne warunki: 

odpowiednia odległość od obiektów mieszkalnych , by nie przeszkadzały mieszkańcom. 

Centrum energii odnawialnej to centrum edukacyjne, wytypowany obiekt niskoemisyjny 

pomagający społeczeństwu zobaczyć obiekt wzorcowy, referencyjny, energooszczędny, 

wykorzystywany np. przy edukacji ekologicznej młodzieży.  

 

Radny Piotr Dojlida poruszył temat termomodernizacji gminnych budynków użyteczności 

publicznej, na który zapisano w planie 13 mln zł. Jego zdaniem budynki gminne zostały już 

stermomodernizowane w poprzednich kadencjach. 

 

Marek Kołodziejczyk wyjaśnił, że na podstawie audytów energetycznych był sporządzony 

zakres termomodernizacji, o które pyta radny. Możliwe, że obiekty te nie do końca zostały 

stermomodernizowane – może zostały elementy jak okna, drzwi, ściany, przegrody, 

stropodach, by osiągnąć efekt energooszczędności. Termomodernizacja to także modernizacja 

oświetlenia, elektryki, instalacje kolektorów słonecznych. 

 

Radna Wioletta Kowieska poprosiła o wyjaśnienie jakie rośliny energetyczne będą mogły być 

uprawiane na terenie gminy Choroszcz? Jaki wpływ w tym temacie będą miały władze 

gminy, w tym radni? 

 

Marek Kołodziejczyk wyjaśnił, że do takich roślin zalicza się m.in. słoma, zrębki drzewne – 

rodzaj upraw będzie zależny od inicjatywy i od rodzaju gleby. Dobrze by było żeby 

przedsiębiorcy konsultowali tego typu uprawy z władzami gminy.  

 

Burmistrz Robert Wardziński włączając się do dyskusji zwrócił uwagę, że zapisy w Planie 

gospodarki niskoemisyjnej, które chcemy dziś przyjąć, są zapisami możliwości, z których 
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gmina i mieszkańcy będą mogli skorzystać . Będzie to zależało od prywatnej inicjatywy jak 

np. budowa wiatraków. Jest to jego zdaniem na korzyść mieszkańców bo to oni zadecydują co 

zaistnieje na ich terenie.  Plan daje także możliwości pozyskania środków z funduszy 

unijnych na różne inwestycje, które mieszkańcy będą chcieli realizować. Radni nie będą o 

tym decydować. Są inwestycje gminne w ramach transportu niskoemisyjnego, zapisane w 

Białostockim Obszarze Funkcjonalnym, na które już przygotowujemy dokumentacje: droga 

Porosły – ul. Elewatorska; droga Choroszcz – Łyski; droga Klepacze – Krupniki, a także ulice 

w Choroszczy: Mickiewicza, Sienkiewicza, Dominikańska, Branickiego, ścieżka rowerowa 

Choroszcz – Sienkiewicze – Sz. Kruszewska – reszta inwestycji to wybór mieszkańców.  

 

Radny Ireneusz Jabłoński dodał, że termomodernizacja to także urządzenia wskazujące gdzie 

ciepło można zaoszczędzić lub ograniczyć jego straty. Przypomniał także, że budowę 

wiatraków w Złotorii zablokowano już w poprzedniej kadencji pozytywnie opiniując program 

Bagienna Dolina Narwi – wszystkie tego typu inwestycje muszą być konsultowane z dyrekcją 

Narwiańskiego Parku Narodowego. 

 

Radna Wioletta Kowieska zauważyła, że przed konsultacjami była mowa o ścieżce rowerowej 

Niewodnica – Klepacze do pętli autobusowej aby mieszkańcy mogli dojeżdżać do węzła 

komunikacyjnego i dalej pojechać środkami komunikacji miejskiej. Teraz tego zapisu nie ma. 

Jej zdaniem ścieżka przy drodze Choroszcz – Sienkiewicze jest zdublowaniem ścieżki wzdłuż 

Sz. Kruszewskiej. Nadal jest wpisana droga Porosły – ul. Elewatorska, której fizycznie w 

połowie nie ma więc czy jest potrzebna? 

 

 Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że ścieżka rowerowa Choroszcz – Sienkiewicze 

dająca skrót do Sz. Kruszewskiej łączy Choroszcz z Sz. Kruszewską. Ta ścieżka ma odciążyć 

drogę bardzo uczęszczaną, przy której nie ma poboczy i zdarzają się wypadki. Natomiast 

wspomniana ścieżka Niewodnica – Klepacze była omawiana z wójtem gminy Turośń na 

spotkaniu BOF i po konsultacji umieściliśmy ją na liście rezerwowej (jak tylko pojawią się 

pieniądze po przetargach wrócimy do jej tematu).  Droga do ul. Elewatorskiej, idąca przez 

środek wsi Porosły  jest taka jak większość dróg na terenie naszej gminy. Ta inwestycja jest 

skonsultowana z m. Białystok, które robi dokumentację części drogi leżącej na ich terenie. 

 

Radna Barbara Walesiuk dodała, że mieszkańcy walczyli o tą drogę od wielu lat; był to jeden 

z aspektów wniosku odłączenia wsi od gminy Choroszcz aby wymusić budowę tej drogi. 

Chodzi też o przybliżenie komunikacji dla mieszkańców wsi Porosły. 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys podsumowując zwróciła uwagę, że plan ma stwarzać 

możliwości dla mieszkańców, bez ograniczeń. Przykłady inwestycji, które na dzień dzisiejszy 

mogą budzić kontrowersje  np. stacja do tankowania pojazdów elektrycznych czy centrum 

energii odnawialnej za kilka lat być może już nie będą dziwić. Plan ma stworzyć możliwości 

tym wszystkim podmiotom: gminie, mieszkańcom, przedsiębiorcom, wspólnotom, 

pozyskania funduszy unijnych. Jej zdaniem ważniejszym może się okazać brak jakiegoś 

zapisu, niż te które w nim uwzględniono. 

 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w 

sprawie „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla miasta Białegostoku i gmin Choroszcz, Czarna 

Białostocka, Dobrzyniewo Duże, Juchnowiec Kościelny, Łapy, Supraśl, Wasilków, Zabłudów 

do roku 2020” dla terenu Gminy Choroszcz. 

W wyniku głosowania: 
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- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XII/105/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 16) 

 

 

 

Ad. 4 – 
 

Skarbnik Gminy Choroszcz przedstawiła propozycję zmian budżetu gminy na 2015 

rok. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że proponuje następujące zmiany: 

 
1. Zwiększyć plan dochodów i plan wydatków o kwotę 61 010 zł. Zwiększenie 

planu dochodów następuje w związku z:  

1) otrzymaniem zwiększenia dotacji na zadania zlecone w:  

- w dziale Rolnictwo i łowiectwo – w kwocie 696 zł, 

- w dziale Pomoc społeczna – w kwocie 52 000 zł, 

2) wpłatą na rachunek budżetu zasądzonych kosztów zastępstwa procesowego – kwocie 8 314 

zł. 

 

Zwiększenie planu wydatków następuje w rozdziale: 

- 01095 Pozostała działalność (Rolnictwo i łowiectwo) – na zwiększenie planu wydatków 

zwrot podatku akcyzowego, zawartego w cenie oleju napędowego użytego do celów 

rolniczych i koszty obsługi tej operacji – kwota 696 zł; 

- 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – na wypłatę kancelarii prawnej z tytułu 

kosztów zastępstwa procesowego – kwota 7 380 zł; 

- 75023  Urzędy gmin (miast, miast na prawach powiatu)- na zakup materiałów biurowych – 

kwota 934 zł. 

- 85212 Świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego … - na wypłatę 

świadczeń socjalnych i koszty obsługi tej operacji – kwota 52 000 zł. 

 

2. Przenieść plan wydatków w działach i rozdziałach 

- 70004 Różne jednostki obsługi gospodarki mieszkaniowej – na uzupełnienie planu 

wydatków z tytułu opłat za usługi komunikacyjne – kwota 400 zł, 

- dział 801 Oświata i wychowanie i dział 854 Edukacyjna opieka wychowawcza – przenosi 

się plan wydatków zgodnie z wnioskami dyrektorów placówek oświaty i wychowania,  

- 85214 Zasiłki i pomoc w naturze… i 85295 Pozostała działalność – w celu zapewnienia 

finansowania przenosi się plan wydatków w celu zapewnienia środków na współfinansowanie 

kosztów pobytu dzieci w domach dziecka, zgodnie z ustawą o pieczy zastępczej – kwota 

1 211 zł oraz sfinansowania kosztów pogrzebu osoby bezdomnej – kwota 2 000 zł, 

- w dziale 900 Gospodarka komunalna przenosi się kwotę 15 000 zł między rozdziałami w 

celu zapewnienia finansowania usług oczyszczania miasta i wsi, 

- 92695  Pozostała działalność (Kultura fizyczna) przenosi się plan wydatków między 

paragrafami w celu zapewnienia finansowania zakupu medali dla uczestników zawodów 

sportowych – kwota 1 000 zł. 

3. Zaktualizować plan wydatków inwestycyjnych zgodnie z załącznikiem Nr 3: 
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- w poz. 15 Zakup wyposażenia do placówek oświatowych - tablica interaktywna – zwiększa 

się o kwotę 2 000 zł oraz zmienia się paragraf klasyfikacji budżetowej, 

- w poz. 15b Wykonanie instalacji cieplej wody użytkowej w Szkole Podstawowej w Złotorii 

– zmniejsza się plan wydatków o kwotę 2 000 zł, 

- w poz. 24 Budowa placu zabaw w Kościukach – koryguje się paragraf klasyfikacji 

budżetowej. 

4. Zaktualizować Plan dochodów gromadzonych na wyodrębnionych rachunkach i wydatków 

nimi finansowanych jednostek budżetowych zgodnie z załącznikiem nr 4 – na podstawie 

wniosków dyrektorów placówek oświatowo-wychowawczych. 
  

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia zmian w budżecie gminy na 2015 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XII/106/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 17) 

 

 

Ad. 5 – 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy, która omówiła projekt uchwały w sprawie wydatków 

budżetu gminy, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2015. 

Skarbnik Maria Borodziuk wyjaśniła, że proponuje się przedłużyć do dnia 30 czerwca 2016 

roku ostateczny termin realizacji wydatków w kwocie 171 245 zł, wynikających z 

zawartych umów w wyniku zakończenia postępowania o udzielenie zamówienia 

publicznego, w którym dokonano wyboru wykonawców na: 

- budowę drogi gminnej nr 106253B Choroszcz - Jeroniki - Łyski - dokumentacja 

projektowa, 

- budowę drogi gminnej nr 106266B Krupniki - Klepacze - dokumentacja projektowa, 

- wykonanie dokumentacji  projektowej  budowy ścieżki  rowerowej wzdłuż drogi  

gminnej nr 106215B na odcinku Choroszcz - Sienkiewicze oraz wzdłuż drogi gminnej 

położonej na działkach nr 169/2 oraz 170 obręb Sienkiewicze. 

Powodem przedłużenia terminu realizacji wymienionych zadań były nieprzewidziane 

trudności z uzyskaniem niezbędnych uzgodnień i warunków do wykonania dokumentacji, 

które wstrzymały postęp prac projektowych. Opracowanie Zintegrowanej strategii rozwoju 

Gminy Choroszcz na lata 2015-2025. Powodem przedłużenia terminu realizacji tego 

zadania jest zmiana przepisów prawnych(m.in. wejście w życie ustawy   o rewitalizacji), w 

oparciu o które powinna być opracowana strategia. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w 

sprawie wydatków budżetu gminy, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2015. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 
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Obecnych 13 radnych, nieobecny Andrzej Kościuczyk i chwilowo Piotr Siemieniuk. 

 

(uchwała Nr XII/107/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 18) 

 

 

 

Ad. 6, 7 – 

 

Burmistrz Choroszczy wprowadził w temat dotyczący uchwalenia budżetu gminy 

Choroszcz na rok 2016. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że dzisiejszy budżet jest budżetem rozwojowym, a 

jego wersja nie jest ostateczna gdyż wiele inwestycji (o których dziś nie może mówić w 

konkretach) jeszcze może się w nim pojawić. Jego zamierzeniem są spotkania ze wszystkimi 

sołtysami i mieszkańcami sołectw, aby poznać ich rzeczywiste potrzeby i skonsultować 

możliwości inwestycyjne.  

Następnie korzystając z prezentacji poinformował, że stan zadłużenia na 1 stycznia 2016 r. – 

9 124 803 zł; spłata rat zaciągniętych kredytów – 2 690 503 zł; stan zadłużenia na 31.12.2015 

r. – 6 434 300 zł; obsługa długu (odsetki) – 240 tys zł. 

 
Skarbnik Maria Borodziuk, posiłkując się prezentacją, przedstawiła budżet gminy Choroszcz 

na rok 2016 oraz propozycję Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Choroszcz na lata 

2016 – 2019.  

Dochody budżetu w wysokości               37 042 615 zł, z tego : 

- bieżące w wysokości                          34 868 993 zł, 

- majątkowe w wysokości                           2 173 622 zł, w tym: 

- pomoc finansowa Powiatu na drogi gminne – 40 tys zł, 

- dotacja na tzw. schetynówki – 1 675 000 zł, 

- inne dotacje – 58 622 zł, 

- wpływy ze sprzedaży majątku – 400 tys zł. 

W stosunku do roku 2015 dochody większe o 1 162 967 zł tj. 3,24%, 

Przewidywane wykonanie na koniec 2016 r. ok. 39 mln zł (jeśli uwzględnimy wzrost dotacji 

budżetu państwa, następujące w trakcie roku budżetowego, planowane pozyskanie środków 

pozabudżetowych). 

 Wydatki budżetu w wysokości                 34 352 112,39 zł, z tego : 

- bieżące w wysokości                               28 568 844,39 zł, 

- majątkowe w wysokości                            5 783 268,00 zł.(16,84%).  

Udział wydatków  majątkowych  w wydatkach na zadania własne gminy 19,6% - 5 233 268 

zł. 

Planowane wydatki: 

1) oświata i edukacja – 12 599 176 zł, 

2) transport i łączność – 6 424 382 zł, 

3) pomoc społeczna – 5 242 774 zł, 

4) administracja – 3 954 146 zł, 

5) gospodarka komunalna – 1 628 881 zł, 

6) kultura i kultura fizyczna – 1 335 718 zł, 
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7) gospodarka mieszkaniowa – 1 293 609 zł, 

8) bezpieczeństwo i ppoż – 612 616 zł, 

9) rezerwy – 540 400 zł, 

10) pozostałe – 480 410 zł, 

11) obsługa długu – 240 000 zł. 

W budżecie tworzy się rezerwy: 

1) ogólną w wysokości      320 000 zł,      

2) celową w wysokości      220 400 zł, z tego: 

a) z przeznaczeniem na wydatki majątkowe, w tym związane z realizacją programów 

finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 ufp) w 

kwocie 150 000 zł, 

c)  zarządzanie kryzysowe w kwocie 70 400 zł.  

Nadwyżka budżetu w wysokości 2 690 502,61 zł, zostanie przeznaczona na spłatę kredytów i 

pożyczek w kwocie 2 690 502,61 zł.  

Ustala się dochody w kwocie 170 000 zł z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz wydatki w kwocie 170 000 zł na realizację zadań określonych w gminnym 

programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

Ustala się wydatki w kwocie 18 000 zł na realizację zadań określonych w gminnym 

programie przeciwdziałania narkomanii. 

Ustala się dochody w kwocie 28 000 zł i wydatki w kwocie 28 000 zł związane z realizacją 

zadań określonych ustawą Prawo ochrony środowiska. 

Ustala się dochody w kwocie 670 000 zł z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, które przeznacza się na pokrycie kosztów systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi określonych ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

Wyodrębnia się w budżecie kwotę 314 626 zł do dyspozycji sołectw. 

 

Wieloletnia prognoza finansowa Gminy Choroszcz obejmuje prognozowanie na okres 2016-

2022, tj. lata, w których będzie następować sukcesywna spłata długu. Prognozowane dochody 

i wydatki budżetowe na lata 2016-2022 zostały przyjęte na podstawie analizy wykonania 

budżetu gminy w latach 2012-2015 oraz szczegółowej prognozy na rok 2016. W celu 

zapewnienia realistyczności wieloletniej prognozy finansowej w kwotach dochodów i 

wydatków nie ujmowano projektów finansowanych z udziałem środków europejskich, na 

które nie zostały zawarte umowy o dofinansowanie, mimo że obecnie przygotowywane są 

wnioski aplikacyjne. Przewiduje się, że rok 2016 będzie okresem przygotowawczym do 

absorbcji środków UE. Gmina Choroszcz jest członkiem Białostockiego Obszaru 

Funkcjonalnego i będzie korzystać z możliwości uzyskania dofinansowania w ramach 

instrumentu ZIT. Prowadzone od roku 2015 prace nad zmianą miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w kierunku powiększenia terenów przeznaczonych pod 

przemysł i usługi oraz wykonywane podziały geodezyjne pozwalają zaplanować sprzedaż 

majątku (nieruchomości gruntowych) w roku 2016 na poziomie 400 000 zł, a w latach 

następnych – po 500 000 zł.  W latach 2016-2022 spłaty zobowiązań planuje się finansować 

dochodami własnymi, stąd prognozowany budżet jest nadwyżkowy.  Nie wyklucza się jednak 

możliwości sięgnięcia po kredyt już w roku 2017, szczególnie gdy wystąpi konieczność 

wyprzedzającego finansowania projektów z udziałem środków europejskich. 
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Radny Piotr Dojlida poprosił o przedstawienie szczegółowej informacji o zadłużeniu w 2014 

r. w związku z inwestycją kolektorów słonecznych: ile środków marszałek zwrócił do budżetu 

gminy w 2015 r., ile pozostało w 2016 r.? 

 

Skarbnik Maria Borodziuk poinformowała, że w końcówce 2014 r. gmina zaciągnęła kredyt 

na wyprzedzające finansowanie – ok. 3 559 tys zł., który miał być zwrócony do 30.09.2015 r. 

Inwestycję zakończono w 2014 r. . Do 30.03.2015 r. otrzymaliśmy płatność w wysokości 56 

tys zł, a w październiku 2015 r. wpłynęła płatność w wysokości 2 565 tys zł. Z bankiem 

podpisano aneks o przedłużenie terminu spłaty tego kredytu – w tej chwili spłaciliśmy go 

całkowicie. Pozostało 1 070 tys zł., które wpłyną w 2016 r.; koszty obsługi wspomnianego 

kredytu to koszt 85 tys zł. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki zapytał o lokalizację parkingu miejskiego. 

 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiedział, że jest w trakcie konsultacji z wojewódzkim 

konserwatorem zabytków aby lokalizacja tego parkingu przewidzianego na 20-40 miejsc była 

kosztem stadionu przy Pl. Brodowicza. 

 

  

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy Choroszcz na 2016 rok. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XII/108/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 19) 

 

 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Choroszcz na lata 2016 – 2019. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XII/109/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 20) 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecny Andrzej Kościuczyk i chwilowo Piotr Dojlida. 

 

 

Ad. 8 – 
 

Głos ponownie zabrała Skarbnik Gminy Choroszcz, która przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 
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Skarbnik Maria Borodziuk wyjaśniła, że w Uchwale nr XXI/199/2013 Rady Miejskiej w 

Choroszczy z dnia 29 listopada 2015 roku w sprawie stawek od środków transportowych w § 

1 pkt 7 otrzymuje brzmienie: 

„7) od autobusu, w zależności od liczby miejsc do siedzenia poza miejscem kierowcy: 

a) mniejszej niż 22 miejsca – 1 210 zł. 

b) równej lub większej niż 22 miejsca – 2 110 zł.”. 
 

 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie podatku od środków transportowych. 

. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XII/110/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 21 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecny Andrzej Kościuczyk i chwilowo Piotr Dojlida. 
 

 

Ad. 9 – 

 

Projekt uchwały dotyczący określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych przedstawiła Skarbnik Gminy Choroszcz. 

 

Skarbnik Maria Borodziuk wyjaśniła, że zmiana wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych wynikła na skutek zmian ustaw: o podatkach i opłatach lokalnych, o podatku 

rolnym i o podatku leśnym. Wzory dotyczą:  

- informacji w sprawie podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego (IN-1), 

- deklaracji na podatek od nieruchomości (DN-1), 

- deklaracji na podatek rolny (DR-1), 

- deklaracji na podatek leśny (DL-1), 

- wzór załącznika – dane o nieruchomościach i obiektach budowlanych (ZN-1/A), 

- wzór załącznika – dane o nieruchomościach rolnych i leśnych (ZRL-1/A), 

- wzór załącznika – informacja o współwłaścicielach, współużytkownikach, współposiadaczy 

(ZW-1/A), 

- wzór załącznika – informacja o współwłaścicielach, współużytkownikach, współposiadaczy 

(ZW-1/B). 

 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w 

sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XII/112/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 22) 
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Obecnych 13 radnych, nieobecny Andrzej Kościuczyk i chwilowo Piotr Dojlida. 
 

 

Ad. 10 – 

 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Grzegorz Wacław Gereluk, który 

przedstawił propozycję planu pracy Komisji na 2016 rok: 

1. Ocena wykonania budżetu Gminy Choroszcz za rok 2015 – wystąpienie do Rady Miejskiej 

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi. 

2. Ocena informacji Burmistrza o stanie wykonania budżetu Gminy Choroszcz za pierwsze 

półrocze 2016 roku. 

3. Ocena reorganizacji systemu oświaty na terenie Gminy Choroszcz. 

4. Kontrola realizacji budżetu obywatelskiego i funduszu sołeckiego za 2015 rok. 

5. Uzgodnienie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej i przygotowanie planu pracy 

Komisji Rewizyjnej na 2017 rok. 

 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w 

sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Choroszczy na rok 

2016. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XII/112/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 23) 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecny Andrzej Kościuczyk i chwilowo Piotr Dojlida. 

 

Ad. 11 – 

 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej -  XI -   Sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokół został przyjęty 12 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Obecnych 13 radnych, nieobecny Andrzej Kościuczyk i chwilowo Piotr Dojlida. 

 

 

Ad. 12 – 

 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Gminy Choroszcz uczestniczył w szeregu 

spotkań związanych z rozwojem i zarządzaniem Gminą i Miastem Choroszcz, w tym: 
 

I. W zakresie majątku gminy: 

- spotkanie dot. podpisania aneksu do umowy z Bankiem PKO. 
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II. W zakresie spraw komunalnych oraz związanych z drogami gminnymi: 

 w zakresie spraw komunalnych:  

- udział w indywidualnych spotkaniach z sołtysami sołectw w gminie Choroszcz  

i przewodniczącymi osiedli w mieście Choroszcz; 

- udział w spotkaniu w sprawie kolektorów na terenie gminy Choroszcz; 

- udział w spotkaniach z urbanistami – konsultacje planów Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego wzdłuż DK nr 8; 

- udział w spotkaniach z mieszkańcami ws. przekształceń gruntów, ws. indywidualnych nieruchomości, a także 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego;  

- spotkanie z  Zarządem oraz Radą Nadzorczą Spółdzielni Mieszkaniowej w Choroszczy; 

- udział w spotkaniu dot. przyłączy prądu do budynku mieszkalnego; 

- udział w spotkaniu z przedstawicielami programu Polska Cyfrowa;  

- kontynuacja procesu nieodpłatnego dostarczania pojemników na odpady mieszkańcom gminy Choroszcz – od 

21.11.2015. 

 

 w zakresie spraw związanych z infrastrukturą drogową:  

- udział w spotkaniach w zakresie dróg w miejscowościach: Porosły, Klepacze; 

- udział w spotkaniu z mieszkańcami wsi Porosły, w zakresie budowy drogi w tej miejscowości; 

- udział w spotkaniu z nowymi firmami w zakresie ulokowania na terenie gminy Choroszcz swoich siedzib; 

- udział w spotkaniu w sprawie przetargu na remont dróg w gminie Choroszcz; 

- spotkanie z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków w sprawie modernizacji Rynku 11 Listopada w 

Choroszczy;  

- udział w spotkaniach w zakresie inwestycji w Złotorii (budowa chodnika).    

 

 

III. W zakresie spraw dotyczących oświaty, kultury i sportu: 

 w zakresie oświaty:  

- przeprowadzono indywidualne spotkania z dyrektorami szkół, Zespołu Szkół i przedszkoli w gminie 

Choroszcz; 

- udział w spotkaniach z rodzicami, Radami Rodziców – dot. edukacji dzieci  

w szkołach i przedszkolach w gminie Choroszcz czy dojazdów dzieci do szkół; 

- udział w Święcie Szkoły w Złotorii, przyjęcie ślubowania I-klasistów; 

 

 w zakresie sportu:  

- zorganizowanie spotkania z organizacjami sportowymi działającymi w gminie; 

 

 w zakresie kultury:  

- udział w spotkaniach z dyrekcją i pracownikami Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy – 

w zakresie współpracy dotyczącej polityki kulturalnej miasta i gminy Choroszcz; współorganizacja szeregu 

inicjatyw kulturalnych, np. koncertu charytatywnego „Rozśpiewana Paczka”; 

- udział w spotkaniu z fundacją niepełnosprawnych.  

 

 

IV. Ponadto Burmistrz Choroszczy: 

- udział w Konwencie Metropolitalnym w Kruszynianach; 

- udział w spotkaniu w Starostwie Powiatowym ws. inwestycji w gminie; 

- udział w Walnym Zebraniu LGD „Narew” w Turośni Kościelnej (08.12.2015); 

- udział w spotkaniu SGGN N.A.R.E.W.; 

- udział w spotkaniach z w włodarzami sąsiednich gmin, m.in. Burmistrz Łap w sprawie inwestycji; 

- zainicjowanie pomocy żywnościowej potrzebującym w ramach programy FAED 2014-2020; 

- zorganizowanie akcji pomocy mieszkańcom gminy Choroszcz w ogrzewaniu mieszkań w okresie zimowym 

(dostarczenie drewna); 
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-  współorganizacja i udział w koncercie charytatywnym „Rozśpiewana Paczka” – w rezultacie czego 

zgromadzono ponad 1000 produktów o łącznej wadze ponad 300 kg; darami zostały objęte 24 najbardziej 

potrzebujące rodziny z gminy Choroszcz (rodziny wytypowane m.in. przez M-GOPS, rodziny wielodzietne, 

osoby samotne); 

- udział w szeregu spotkań opłatkowych – w instytucjach lokalnych: w SP w Kruszewie, Rogowie, Zlotorii, 

przedszkolu samorządowym w Choroszczy, a także w spotkaniach opłatkowych lokalnych organizacji 

pozarządowych: Stowarzyszenia „Kumoszki” w Łyskach, Klubu Abstynenta „Wolność”, Koła Emerytów i 

Rencistów w Chroszczy; udział w spotkaniach opłatkowych administracji Województwa Podlaskiego oraz 

Starostwa Powiatowego w Białymstoku;   

-  przyjęcie w Urzędzie Miejskim w Choroszczy Betlejemskiego Światełka Pokoju i udostępnienie go 

mieszkańcom poprzez przeniesienie go pod pomnik przy Rynku 11 Listopada. 

 

 

Ad. 13 – 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Choroszczy Beata Jeżerys przedstawiła informację 

o swoich działaniach w okresie międzysesyjnym, które dotyczyły m.in. uczestniczenia w 

uroczystościach organizowanych przez stowarzyszenia, Urząd Miejski, spotkaniach na terenie 

gminy, oraz przyjmowania interesantów podczas cotygodniowego dyżuru. 

(informacja w załączeniu) 

 

 

Ad. 14 – 

 

Interpelacje i wnioski zgłosili: 

 

Radny Jacek Jasiński poprosił o wykonanie przeglądu następujących ulic z uwagi na 

bezpieczeństwo poruszania się po nich: 

1) ul. Akacjowej, na której jest zapadnięcie przy hydrancie, przy zaworze wody; 

2) ul. Rumiankowej i ul. Konwaliowej, w sprawie których interweniowali mieszkańcy. 

Zwracając się do Dyrektora M-G CKiS w Choroszczy poprosił o przedstawienie planu 

rozwoju i działania Centrum Kultury na 2016 rok. 
  

Radna Wioletta Kowieska ponownie zgłosiła potrzebę poprawienia fragmentu drogi gminnej 

–  pomiędzy zakrętami ul. Niewodnickiej – Granicznej na wysokości ul. Spokojnej. 

 

Radny Piotr Waczyński przypomniał, że w omawianym wcześniej Planie gospodarki 

niskoemisyjnej zapisane są możliwości pozyskania środków na budowę ścieżek rowerowych 

– w związku z tym poprosił o uwzględnienie takiej ścieżki przez Zastawie II do Sz. 

Kruszewskiej obok Zastawia III. 

 

Radna Izabela Jeniec -  Kardasz poruszyła następujące kwestie: 

1) zwróciła uwagę na potrzebę poprawienia niebezpiecznych obniżeń w ul. Sienkiewicza 

(jadąc od strony ul. Branickiego, przed skrętem w ul. Powstania Styczniowego); 

2) czy jest szansa (a jeśli jest, to kiedy) na zmianę lub poprawę nawierzchni boisk 

sportowych przy Zespole Szkół w Choroszczy; 

3) prośba o wymianę wyposażenia zaplecza kuchennego w Remizie OSP w Choroszczy. 

 
 Radny Piotr Siemieniuk zwracając się do radych powiatowych przypominając na wstępie o 

składanym przez niego wniosku do PZD odnośnie remontu odcinka 300 m drogi do Gajownik 
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(na wysokości posesji nr 1 i 2) w kierunku mostku na rz. Czapliniance – poprosił o większe 

monitorowanie tego odcinka drogi i dowóz materiału na uzupełnienie nawierzchni. 

 

Burmistrz Robert Wardziński udzielając wyjaśnień powiedział, że: 

 

1) ulice zgłoszone przez radnego oraz inne będą jak najbardziej poddane przeglądom, 

2) „dziura” w ulicy zgłaszanej przez radną Kowieską jest problemowa, ma jednak 

nadzieję, że w przyszłości uda się poprawić całość tej ulicy; w tej chwili 

przygotowywany jest jej projekt, 

3) droga na Zastawiu II jest ważna, ale jest to typowa droga osiedlowa; po zakończeniu 

dokumentacji na kanalizację zostanie zaprojektowana droga i na tym etapie nastąpi 

także decyzja: ścieżka rowerowa czy chodnik, 

4) będziemy przymierali się do remontu ul. Sienkiewicza, 

5) boiska przy Zespole Szkół – użyta technologia nie sprawdziła się dlatego będziemy 

szukać innych rozwiązań technicznych, bardziej na stałe; dyrektor szkoły nie 

zakładała planu remontów boisk -  chyba, że założyła to w swoich prognozowanych 

projektach uwzględniających środki zewnętrzne, 

6) w sprawie remizy w Choroszczy podjęliśmy już pewne działania – kuchnia jest w 

trakcie robienia, sprzęt będzie wymieniany stopniowo. 

 

 

Ad. 15 – 

 

Róża Urban sołtys wsi Zaczerlany zapytała o rozstrzygnięcie przetargu na zimowe utrzymanie 

dróg na terenie na terenie gminy. 

 

 

Kazimierz Zajkowski sołtys wsi Porosły poruszył następujące sprawy: 

1) jest wybudowana kanalizacja w Porosłach, ale nie wszystkich stać na podłączenie się 

do niej – jakie trzeba spełniać kryteria i czy kto może pomóc finansowo w takiej 

sytuacji? 

2) Zgłaszał już do Urzędu problem ze studzienką kanalizacyjną za sklepem w Porosłach 

– sprawa nadal jest aktualna, 

3) zgłosił także problem z wałęsającymi się psami, które zagrażają bezpieczeństwu 

mieszkańców. 

 

Burmistrz Robert Wardziński udzielając wyjaśnień powiedział, że: 

1) gmina Choroszcz została podzielona na III  strefy odśnieżania aby skrócić dojazd: 

- I- Choroszcz, Złotoria – odśnieża SKR, 

- II i III – pozostała część – odśnieża firma p. Dojlidy. 

2) mieszkańcy podłączają się do kanalizacji we własnym zakresie i na własny koszt – nie 

ma podstaw prawnych do udzielania pomocy finansowej; czy Ośrodek Pomocy 

Społecznej może pomóc – z tym pytaniem trzeba się do nich zwrócić ponieważ mają 

swoje przepisy, 

3) w sprawie studzienki Urząd zgłosił ten problem do Telekomunikacji jako jej 

właściciela – Gmina nie może ingerować we własność inną niż gminna, 

4) problem psów jest znany na terenie gminy Choroszcz; jest wyłoniona firma, która 

zajmuje się ich odłowem na zgłoszenie – odłów jednego psa to koszt 1800 zł wiec 

można „zmierzyć się” z kosztami. 
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Ad. 16 – 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji, Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys 

ogłosiła zakończenie obrad XII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 
   Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

 

     mgr Beata Marlena Jeżerys 

 


